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Zajímavost k titulní fotografii
Skalnatému vrchu vpravo dole se říká MRTVÝ KÁMEN. Je z něj krásný výhled do Hu-
sitské ulice i na Libušín. V dávných časech sehrál smutnou roli v pověsti o nešťastné 
lásce Sabiny z Krupky a rytíře z Kyšperka.  /red/

Město Krupka udělalo krok 
k transparentnosti úřadu
Digitalizace prostupuje pomalu a jistě naším pracovním, ale i soukromým životem. 
Usnadňuje lidem práci a šetří čas i peníze. Nejinak tomu je i v případě digitalizace 
agendy zasedání zastupitelstva a schůzí rady. Vedení města se rozhodlo pro použití 
systému Usnesení.cz, který používáme pro přípravu materiálů jak do zastupitelstva, 
tak do rady. Součástí této aplikace je schvalovací proces, hlasování zastupitelů nebo 
radních a automatické vygenerování zápisu. Jako občané přicházíte s aplikací do sty-
ku přímo na zasedání zastupitelstva, kdy na projekčním plátně vidíte, jaký bod se 
projednává, důvodovou zprávu k projednávanému bodu a návrh usnesení. Po ukon-
čení diskuze vidíte i průběh hlasování jednotlivých zastupitelů. Finálním produk-
tem jsou pak zápisy a přehled přijatých usnesení ze zasedání a schůzí, které nalezne-
te na našich webových stránkách v sekci Město – Samospráva. Máte tak přehled, jaká 
problematika se projednává a s jakým výsledkem.

Věra Krepindlová, tajemnice úřadu

Informace k uzavření pošty Krupka 3
Vážení občané, v pátek dne 28. 4. 2023 proběhlo jednání mezi Českou poštou a vede-
ním města Krupka. Na tomto jednání jsme byli seznámeni s důvody uzavření pošty 
Krupka 3, mezi které mimo jiné patří i pokles zákaznické poptávky, a  to o více jak 
60 % v meziročním srovnání (2021/2022).
Pošta Krupka 3 bude k 30. 6. 2023 uzavřena a od 1. 7. 2023 bude poštovní služby za-
jišťovat pošta Krupka 1.
V současné době jsou u pošty Krupka 1 standardně otevřeny 3–4 přepážky. Po uzavře-
ní pošty Krupky 3 by mohlo být v době potřeby otevřeno až 5 přepážek.
Česká pošta nabízí několik řešení ke  zrychlení obsluhy vás jako zákazníků. Díky 
tomu, že pošta Krupka 1 disponuje vyvolávacím systémem, je možné si termín ná-
vštěvy zarezervovat prostřednictvím webových stránek, a  to postaonline.cz/rezer-
vace. Dále je možné využít v případě balíkových zásilek rozšířenou síť partnerských 
Balíkoven (viz balikovna.cz).
Vážení občané, máme zájem na tom, aby bylo fungování pošty v Krupce bezproblé-
mové. Vedení města nesouhlasí s uzavřením pobočky pošty Krupka 3, a proto bude 
situaci průběžně monitorovat. Zároveň vás budeme vedle České pošty informovat 
o možnostech poštovní dostupnosti a o náhradních řešeních, která budou v souvis-
losti s uzavřením pošty Krupka 3 potřebná.
Děkujeme za pochopení. Jan Kuzma, starosta 

Na lanovce se dá nově platit kartou
Návštěvníci lanové dráhy vedoucí z  Bohosudova na  Komáří vížku mají nově mož-
nost platit za jízdné bezhotovostně. Od soboty 29. dubna funguje ve spodní stanici 
lanové dráhy platební terminál pro platby kartou. Ceny jízdného přitom zůstáva-
jí stejné jako dosud, tedy 170 korun pro dospělé (240 obousměrná), 130 korun pro 
děti do 10 let (180 obousměrná), 150 korun pro seniory nad 65 let (210 obousměrná) 
a 180 korun pro cyklisty. Nadále platí i rodinné balíčky v cenách 500 Kč (2 dospělí + 
2 děti), 670 Kč (3 + 2) a 800 Kč (3 + 3). Lanová dráha je v letním období až do 30. září 
v provozu denně od 8.30 do 18.30 hodin s odjezdem ze spodní stanice každou hodinu, 
vždy v půl (8.30, 9.30, 10.30 atd.)  /red/

Město poskytlo prostředky na akci 
Ukliďme Česko
V  měsíci dubnu se  v  Krupce uskutečnila celorepubliková akce „Ukliďme Česko“. 
Velké poděkování patří všem, kteří přiložili ruce k  dílu a  pomohli zvelebit naše 
město. Podařilo se uklidit několik částí města. Město poskytlo pracovní rukavice, 
pytle na sebrané odpadky a zajistilo jejich odvoz. Je pozitivní, že mnohým z vás záleží 
na tom, jak naše město vypadá. Děkujeme všem za spolupráci. 

Dana Červenková, vedoucí odboru správy města
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Informace a zprávy 
z radnice
Pravidelný přehled významnějších 
záležitostí města, kterými se zabývala 
rada města a zastupitelstvo.
Na schůzi 11. dubna měli radní na programu celkem 25 ma-
teriálů k projednání a rozhodování. Z významnějších vyjímá-
me:
•  RM uložila připravit změnu jednacího řádu Rady města Krupka 

s  ohledem na  digitalizaci této agendy a  zároveň uložila předložit 
dodavatele systému v souvislosti s digitalizací agendy zasedání za-
stupitelstva a schůzí rady.

•  RM doporučila ZM schválit poskytnutí neinvestičních individuál-
ních dotací Městem Krupka pro rok 2023 a uložila předložit materiál 
do nejbližšího zasedání Zastupitelstva města Krupka.

•  RM vzala na vědomí plnění usnesení č. RM/6/140/2023 – dopravní 
opatření Hálkova stezka. Zároveň schválila návrh opatření o  změ-
ně dopravního značení a  uložila požádat Magistrát města Teplice 
o změnu dopravního značení dle předloženého návrhu.

•  RM schválila dodatek č. 25 ke smlouvě s Janem Plíškem s navýše-
ním ceny za údržbu veřejného osvětlení ve městě Krupka a trváním 
smlouvy do 30. 6. 2023.

•  RM schválila návrh zajištění skalního výchozu v  havarijním stavu 
na  pozemku p.  č. 128 a  131 v  ul. Husitská čp. 189/4 za  předběžnou 
cenu 1 649 015,08 Kč vč. DPH dle předložené nabídky firmy STRIX 
Chomutov, a.s. Zároveň uložila naplánovat v rozpočtu finanční krytí 
akce s vysokou naléhavostí řešení havarijního stavu.

Na schůzi 24. dubna měli radní na programu celkem 39 ma-
teriálů k projednání a rozhodování. Z významnějších vyjímá-
me:
•  RM schválila výběr dodavatele NETsecurity s.r.o. pro digitalizaci 

agendy zasedání zastupitelstva a schůzí rady, a zároveň uložila po-
depsat s ním smlouvu. 

•  RM schválila smlouvu o poskytnutí nadačního příspěvku s Nadací 
ČEZ na projekt „Pořízení digitálních radiostanic pro JSDHO Krupka-
-Bohosudov“ ve výši 100 000 Kč.

•  RM vyhlásila konkurz na ředitelku/ředitele Mateřské školy Zvoneček 
Krupka, Lípová 528 a zároveň uložila v souladu s tímto bodem zajiš-
tění publicity. 

•  RM doporučila ZM schválit smlouvu na úplatný převod p. p. č. 1019/14 
o výměře 98 m2 v k. ú. Krupka do majetku Města Krupka, za kupní 
cenu ve výši 50 200 Kč v  rámci projektu Revitalizace Ma riánského 
náměstí část III včetně schvalovací doložky, od ČR ÚZSVM.

•  RM schválila zadávací dokumentaci a návrh smlouvy o dílo a záro-
veň vyhlásila výběrové řízení na zakázku malého rozsahu na staveb-
ní práce podle směrnice města č. 2021/1/RM, o zadávání veřejných 
zakázek, na akci: „Oprava kaple sv. Wolfganga v Horní Krupce“.

•  RM uložila provést opakovaně poptávku výměny oken včetně vněj-
ších, vnitřních parapetů a provedených zednických prací v objektu 
dětského zdravotního střediska v ulici Bohosudovská čp. 472, kde 
budou specifikovány technické parametry oken. 

•  RM souhlasila s vydáním 15 ks povolenek pro nájemce hradu Krupka 
pro vjezd na nádvoří hradu pro vozidla s hmotností do 3,5 t a záro-
veň uložila informovat nájemce hradu o  tomto přijatém usnesení 
a zajistit vydání povolenek.

Na zasedání zastupitelstva města 17. dubna zastupitelé pro-
jednali a schválili: 
•  ZM zvolilo 1. místostarostku Mgr. Miloslavu Bačovou jako určeného 

zastupitele pro pořizování Územního plánu města Krupka a  jeho 
změn pro volební období 2022–2026.

•  ZM schválilo pojmenování komunikace na p. p. č. 964 v katastrálním 
území Vrchoslav na ulici „U Vápenky“.

•  ZM schválilo Poskytnutí neinvestičních individuálních dotací Měs-
tem Krupka pro rok 2023 a uložilo vyhotovit veřejnoprávní smlouvy 
pro žadatele dle přílohy a zajistit podpisy smluv. /red/

Zde můžete Zde můžete 
číst všechna číst všechna
usnesení rady  unesení 
  zastupitelstva

Další zasedání Zastupitelstva města Krupka
se uskuteční 12. 6., 11. 9. a 4. 12. 2023, 

vždy od 16 hodin v zasedací místnosti ZM. 
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Hejtmani a starostové podepsali 
v Krupce partnerskou smlouvu
Starostové a starostky měst a obcí ležících na území Hornického regionu Erz-
gebirge/Krušnohoří, který je zapsán na Seznamu světového dědictví UNESCO, 
a hejtmani Ústeckého a Karlovarského kraje Jan Schiller a Petr Kulhánek pode-
psali na hradě Krupka smlouvu o partnerství. Ta má zabezpečit efektivní rozvoj 
a správu české části krušnohorské památky světového dědictví, kterou zajišťuje 
obecně prospěšná společnost Montanregion Krušné hory – Erzgebirge. 
„Zmíněná společnost zastřešuje správu všech pěti lokalit, které tvoří památku 
světového dědictví UNESCO Hornický region Erzgebirge/Krušnohoří na území 
Ústeckého a Karlovarského kraje. Nová smlouva o partnerství, která nahrazuje 
předchozí z roku 2013, vytváří podmínky pro to, aby tato správa mohla kvalitně 
fungovat i do budoucna,“ sdělil Rostislav Kadlec, místostarosta Krupky.
Kromě Ústeckého a  Karlovarského kraje smlouvu podepsaly města Boží Dar, 
Horní Blatná, Jáchymov, Krupka a Loučná pod Klínovcem, obec Měděnec a Mon-
tanregion Krušné hory – Erzgebirge, o.p.s. Kraje a obce se společně zavázaly, že 
správu památky UNESCO podpoří významnými finančními prostředky, které 
budou využity na administrativní a vzdělávací činnost, ale i na výzkumné a pro-
pagační aktivity. 

Pro rok 2023 se signatáři smlouvy zavázali v rámci svých rozpočtů vyčlenit fi-
nanční prostředky v celkové výši 2,040 milionu korun. Osmdesát procent část-
ky, tedy 1,632 milionu, uhradí rovným dílem oba kraje a  o  zbylých 20 procent 
(408 tisíc korun) se pak postarají města a obce. /red/

Jan Kuzma se setkal se starostou Altenbergu 
Ve středu 13. dubna se v Krupce uskutečnilo neformální setkání starostů Krupky 
Jana Kuzmy a saského Altenbergu Markuse Wiesenberga. Při schůzce, které se 
za Krupku zúčastnilo celé vedení města, si starostové vyměnili zkušenosti s pra-
cí na radnici a pobavili se také o společném návrhu o navázání kontaktů žáků 
škol z obou měst. Starosta Altenbergu si poté prohlédl budovu městského úřadu. 

Po debatě na úřadě vzalo vedení města pana Wiesenberga na prohlídku měst-
ské památkové zóny v Husitské ulici. Zde ho zajímaly především církevní stavby 
a v hasičském muzeu ho vedle řady exponátů zaujalo zejména zachycení dlou-
holeté a bohaté historie spolupráce sboru krupských dobrovolných hasičů s ha-
sičských sborem z Geisingu. Nakonec si delegace prohlédla i hrad Krupka.  /red/

Fojtovice trápí voda
V  pondělí 24.  dubna se sešli ve Fojtovicích radní 
města s  občany této městské části. Hlavním pro-
blémem místních je voda. Na jaře, po zimním tání, 
kdy voda teče z  luk neregulovaně, zaplavuje domy, 
zahrady, náves a občanům tak způsobuje škody na 
majetku. 
V letním období při nedostatku srážek zde voda na-
opak chybí. V nouzových případech zajišťuje město 
dodávku pitné vody do místního vodojemu. 
Vodovod je v  havarijním stavu. Několik desítek let 
se neopravoval. Všichni jsme zvyklí, že nám z  ko-
houtku teče kvalitní pitná voda. To ovšem neplatí 
ve Fojtovicích. Tato voda je nevhodná nejen pro pití, 

ale i pro osobní hygienu. A samozřejmě také poško-
zuje domácí spotřebiče. 
Voda však není ve Fojtovicích jediným problémem. 
Občany dále trápí absence mobilního signálu, chy-
bějící chodníky a obrubníky a také velmi špatný stav 
přístupové cesty k obytným domům (směrem k hra-
nici se sousedním Saskem). 
Všechny podněty místních občanů byly předány od-
boru správy města, který se jimi bude zabývat. Rada 
města tuto problematiku neopouští a bude ji nadále 
sledovat. V blízké době bude následovat další setká-
ní s  občany v  jiné městské části. Bližší informace 
se dozvíte na webových a facebookových stránkách 
města.

Miloslava Bačová, Jan Bokoč

Na Prokopce proběhl pietní akt k 78. výročí ukončení 2. světové války
Zástupci Parlamentu České republiky, ale i  velvyslanectví Německa či Ukraji-
ny a  další významní hosté se ve  čtvrtek 27. dubna sešli u  památníku 313 obě-
tí pochodu smrti na Prokopce u Krupky. Připomněli si zde 78. výročí ukončení 
2. světové války a fakt, že mír a svoboda nejsou samozřejmostí a je potřeba za ně 
bojovat. 
Slavnostního shromáždění u pomníku se mimo jiné zúčastnili 1. místopředseda 

Senátu ČR Prof. Ing. Jiří Drahoš, Dr. Sc., místopředsedkyně Poslanecké sněmov-
ny PhDr.  Olga Richterová, Ph. D., styčný důstojník Spolkové policie na  Velvy-
slanectví Spolkové republiky Německo Andreas Weishaupt či chargé d‘affaires 
Velvyslanectví Ukrajiny v  České republice pan Vitalij Usatyj. Mezi vzácnými 
hosty nechyběli ani zástupci velvyslanectví Polska či Izraele a také krajští radní 
a zástupci měst Teplice, Dubí a Krupky. 
„Jako každý rok jsme se i letos sešli u památníku 313 obětí transportu smrti, aby-
chom si společně připomněli ukončení 2. světové války. Války, která připravila 
o život přes 50 milionů lidí různých národností. K těmto desítkám milionů patří 
i 313 obětí transportu smrti. Na tomto místě ukončili koncem dubna 1945 ne-
dobrovolně svou životní pouť. Sešli jsme se tu, abychom společně uctili jejich 
památku,“ řekl v projevu starosta Krupky Jan Kuzma (ANO).
Zároveň podotkl, že ačkoliv od konce 2. světové války letos v květnu uplyne už 
78 let, i dnes je kvůli válečnému konfliktu na Ukrajině, který vyvolala loni v úno-
ru agrese za strany Ruska, situace v Evropě vyhrocená. 
„Opět jsme svědky strašného utrpení, kterému jsou lidé na Ukrajině už více než 
rok vystavováni.  Statečně odolávají a odhodlaně bojují za svou suverenitu a svo-
bodu,“ zmínil Kuzma s tím, že i dnes si musíme o to více uvědomovat, že mír 
a svoboda nejsou dány jednou provždy. „Za mír a svobodu je třeba se stále brát 
a hájit je,“ doplnil.   
Válečný konflikt na  Ukrajině ve  svých projevech zmínili a  odsoudili rovněž 
1.  místopředseda Senátu Jiří Drahoš a  Andreas Weishaupt, zástupce Velvysla-
nectví Spolkové republiky Německo v České republice.  /red/
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MĚSTSKÁ POLICIE

Nepochopitelné jednání
Na služebně MP bylo přijato oznámení, že někdo vykopl skleně-
nou výplň vchodových dveří do panelového domu. Na místě hlíd-
ka provedla šetření a z kamerového záznamu byl zjištěn mladý 
muž, který chtěl do domu vstoupit, vzal za kliku, a když zjistil, že 
nejdou otevřít, tak výplň skleněných dveří prostě vykopl a vznik-
lým otvorem prolezl dovnitř. Následným prošetřováním události 
a díky městskému kamerovému systému hlídka strážníků tohoto 
muže zjistila. Šel na návštěvu, do vchodu se nemohl dostat, tak si 
tímto způsobem pomohl. Vzniklou škodu bude muset vlastníku 
nemovitosti uhradit a ještě ho čeká postih za poškození cizí věci. 

Cestující agresor
Do autobusu MHD nastoupil v centru města podnapilý muž, kte-
rý měl v úmyslu cestovat do Teplic. Marné bylo vysvětlování řidi-
če, že má v Krupce konečnou. Řidič tedy odjel ještě dvě zastávky, 
na konečné zastavil a cestující vystoupili. Opilec začal řidiči spro-
stě nadávat a urážel i jednu z cestujících. Nakonec však vystoupil, 
řidič autobusu rovněž a šel si ven zakouřit. Zde ho cestující napa-
dl pěstmi, ale díky aktivní obraně řidiče upadl na zem a následně 
chtěl z místa odejít. Přivolaná hlídka strážníků agresora po chvíli 
našla a zadržela. Ke zranění, které by si vyžádalo lékařské ošet-
ření, naštěstí u nikoho ze zúčastněných nedošlo, stejně tak ne-
vznikla majetková škoda. Jednání agresivního cestujícího bude 
projednáno správním orgánem.

Řidič se zákazem řízení
Hlídka strážníků si všimla osobního vozidla, které zaparkovalo 
u zdejšího marketu, řidič vystoupil a šel do obchodu. V řidiči hlíd-
ka poznala muže, kterého před několika týdny zadržela při řízení 
osobního motorového vozidla pod vlivem alkoholu a za toto jed-
nání mu byl soudem, mimo jiné, vysloven zákaz řízení motoro-
vých vozidel na dobu dvou let. Po návratu z marketu muž nasedl 
opět do vozidla a z místa odjížděl. To mu již byla hlídka MP v pa-
tách a po malé chvilce jej zadržela. Provedenou kontrolou řidiče 
bylo potvrzeno, že zákaz řízení motorových vozidel má skuteč-
ně vysloven a proto se stal důvodně podezřelým z přečinu ma-
ření výkonu úředního rozhodnutí a vykázání. K dalším úkonům 
v trestním řízení byl předán policistům OO PČR Krupka. 

Znuděná mládež
Na operační středisko oznámila paní ze sídliště, že jí někdo hodil 
do okna na balkoně láhev s pitím, stalo se to již podruhé v tomto 
týdnu. Má strach, aby nedošlo k rozbití okenní výplně, případně 
k následnému poranění od skla. Díky kamerovému systému byl 
zjištěn mladík, který tuto činnost provedl a následující den byl při 
jejím opakování strážníky zadržen. Dalším šetřením bylo zjiště-
no, že takto jednal po domluvě s kamarády. Balkony, do kterých 
láhev s pitím házel, si náhodně vybíral a kamarádi jeho počínání 
nahrávali na mobilní telefon. Přestože se jedná o nezletilce, byla 
věc oznámena příslušnému správnímu orgánu a orgánu odděle-
ní péče o děti a mládež. 

Občan Ukrajiny pod vlivem alkoholu
Na služebně MP Krupka byl na kamerovém systému města zjiš-
těn muž, který na Mariánském náměstí začal házet různé odpad-
ky do  zde umístěných květináčů. Na  místo byla vyslána hlídka, 
která muže vyzvala k prokázání totožnosti, toto odmítl, začal být 
agresivní a chtěl z místa odejít. Byl vyzván k setrvání na místě, 
což neučinil, byl nadále agresivní a tak musela zasahující hlídka 
muže za pomoci donucovacích prostředků zpacifikovat a přiložit 
mu služební pouta. Následně byl předveden na místní oddělení 
PČR, kde byla jeho totožnost zjištěna. Nyní se bude ze svého cho-
vání zodpovídat u správního orgánu. 

Nález injekční stříkačky
V  průběhu pěší kontrolní činnosti, prováděné dvoučlennou 
hlídkou, byla u  parku H. Lindnerové nalezena požitá injekční 
stříkačka. Hlídka provedla její likvidaci. Pozn.: Objevíte-li někde 
pohozenou použitou injekční jehlu nebo stříkačku, zásadně se 
jí nedotýkejte! Nález okamžitě oznamte Městské policii na lin-
ku 156. 

Jiří Petrák, ředitel

Touto cestou bych chtěla poděkovat strážníkům MP za rychlou 
a  profesionální pomoc po  pádu mého manžela. Pomohli mu 
vstát a odvést na lůžko, potom zavolali RZS a pomohli i zdravot-
níkům. Jejich jména bohužel neznám, pouze čísla. Jsou to chlap-
ci s čísly 4742 a 4585. Stalo se to v úterý 4. 4. 2023 kolem 10 hod. 
Jejich pomoc zajistila včasnou lékařskou péči v nemocnici v Tep-
licích na JIP odd. Ještě jednou moc děkuji. Marie Podaná

Kulturní zařízení města Krupka
má novou pracovnici
Andrea Grünbaumová, která působí 
i  jako zastupitelka Krupky, od  března 
oficiálně nastoupila na  pozici pracov-
nice Kulturního zařízení města Krupka. 
Položili jsme jí proto několik otázek: 

Můžete občanům objasnit, proč došlo ke  změně 
v organizační složce města?
Důvodem změny v  organizační složce je dlou-
hodobá pracovní neschopnost dvou ze tří stě-
žejních zaměstnanců Kulturního zařízení měs-
ta Krupka. Byla jsem oslovena novým vedením 
města a seznámena s tímto stavem. Vzala jsem 
to jako nutnost, ale také jako jedinečnou výzvu, 
jak se v Krupce uplatnit v oboru, který je mi blízký a v kterém mám mnoholeté 
zkušenosti.

Na jaké kulturní akce se mohou občané v nejbližší době těšit? 
Máme tu již zaběhnuté akce, jako jsou sousedská odpoledne, krupské hudeb-
ní léto a  také festival Léto s divadlem, Mariánské poutní slavnosti, dětský den 
a  jiné. Kromě toho mám už teď připraveno mnoho nových akcí. Jednou z nich, 
pro všechny občany bez rozdílu věku, je rodinný den s  názvem „Naučný den 
po stopách našich předků“, který se koná 20. května ve venkovních prostorách KC 
Olympie. Účastníci pojedou zdarma lanovkou na Komáří vížku a odtud se vydají 
přes soutěžní stanoviště zpět do komunitního centra, kde budou na programu 
soutěže, dětské atrakce a bude pro ně zajištěno občerstvení. V pozdějších odpo-
ledních hodinách bude pro všechny zajištěn hudební program, kde si budou moci 
zatančit a zazpívat, popovídat. Více k programu najdou zájemci na oficiálním fa-
cebooku města nebo Kultura Krupka. 

Jistě to ale není konečný výčet všech letošních akcí…
Lidé se mohou těšit i na LEGO festival, Divadelní představení Tři muži a nemluv-
ně, a mnoho dalších. V příštím roce bych si moc přála obnovit filmový amatérský 
festival s názvem „Krupská pečeť“, a také rockový festival. Když se do něčeho dám, 
jdu do toho naplno, plánů mám mnoho a udělám maximum pro to, aby byl kul-
turní život v Krupce pestrý.

Funguje podle vás kultura v Krupce správně? 
Jak se říká, vždy je co zlepšovat. Je zde mnoho tradičních akcí, které je dobré za-
chovat, ale určitě bych si přála ještě pestřejší možnosti kulturního vyžití v Krup-
ce. Samozřejmě je vše o financích. Jsem přesvědčena, že pokud bychom měli své 
vlastní řádné kulturní zařízení (kulturní dům) a nebyli bychom odkázání na pra-
vidla nového komunitního centra v rámci jeho udržitelnosti a nemuseli bychom 
využívat soukromé objekty, bylo by to jednodušší.

Vy osobně – jaký druh kultury preferujete? Divadlo, kino, koncerty nebo třeba 
výstavy? 
Jak se říká, člověk je společenský tvor a já mám velice ráda veškeré společenské 
dění. Z vámi nabídnutých možností je mi asi nejblíže hudba, takže dávám před-
nost koncertům. 

Kromě kulturního zařízení vykonáváte i  funkci zastupitelky města. Zvládáte obě 
pozice skloubit?
Funkce zastupitelky v žádném případě neomezuje mou práci v kulturním zaříze-
ní. Naopak jsem více v kontaktu s veřejností, a tím pádem mohu přinášet do jed-
nání informace pro zlepšení dění ve městě či připomínky od obyvatel. /red/

PODĚKOVÁNÍ

V kostele sv. Anny a v kapli
sv. Wolfganga budou od května 
vítat návštěvníky průvodci
Od 1. května se pro návštěvníky otevírá kostel sv. Anny v Krupce na Libuší-
ně a kaple sv. Wolfganga pod Komáří vížkou. Průvodkyně Věra Veselá se bude 
těšit na  zájemce o  prohlídku kapličky, která bude v  květnu otevřena v  pátky 
od 14 do 18 hodin a soboty a neděle od 11 do 18 hodin. V červnu by měla být za-
hájena kompletní rekonstrukce a kaple se vyklidí a uzavře. Pan Klaus Thuma 
bude provádět návštěvníky v kostele sv. Anny. Otevírací doba je až do konce září 
v pátky od 13 do 17 hodin a soboty a neděle od 10 do 17 hodin.

MÚ Krupka, úsek cestovního ruchu
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Hornické slavnosti Příbram (Středočeský deník) Zdař Bůh! Krupka, 2017 (Archiv MěÚ)

Plakát z roku 1971 (bratrstvosvatebarbory.cz) Královské stříbření Kutná hora (Kutnohorský deník)

Hornický region Erzgebirge/Krušnohoří 
je památkou světového dědictví UNESCO
V sobotu 6. července 2019 byly hornické památky v saském a českém 
Krušnohoří zapsány na Seznam světového dědictví UNESCO. 

Historie a sláva krušnohorského hornictví
HORNICKÉ SLAVNOSTI
K  hornickým tradicím neodmyslitelně patří hornické slavnosti nebo také hornické parády. 
Na počátku 19. století byly organizovány majiteli dolů k oslavě patronky horníků sv. Barbory. 
Na  její svátek 4. prosince se horníci ve  slavnostních uniformách seřadili do  průvodu 
a za doprovodu hornických kapel pochodovali za jásotu všech obyvatel přes město na náměstí, 
kde se konala polní mše. Po mši zamířili do hostince na taneční zábavu. V mnoha hornických 
koloniích také bývalo zvykem uspořádat zabíjačkové hody.

SLAVNOSTI SV. PROKOPA
Ve 2. polovině 19. století se v českých revírech ujaly 
oslavy sv. Prokopa, který je považován za ryze české-
ho patrona horníků. Jedním z důvodů bylo možná 
i  to, že dnem jeho svátku je 4. červenec a  pořádat 
hornickou parádu v létě bylo určitě lepší než zimě. 

Program slavností zůstal víceméně stejný. Od bran 
dolů vyzdobených květinovými věnci vycházel prů-
vod všech hornických profesí ve  slavnostních uni-
formách a  s  vyšívanými prapory. Hornické kapely 
vyhrávaly hrdým horníkům do  kroku. Následovala 
polní mše, při které kněz požehnal všem shromáž-

děným havířům. Slavnosti končily tancovačkou 
v hospodě. 

DEN HORNÍKŮ
V roce 1949 byl u příležitosti 700. výročí vydání Jih-
lavského horního řádu ustanoven na  9. září Den 
horníků. V  socialistickém Československu byl Den 
horníků, později Den horníků a  energetiků, slaven 
jako svátek k  uctění těžké a  nebezpečné práce při 
dolování podzemního bohatství. Předávala se pra-
covní vyznamenání a vyplácely peněžité odměny. 

SOUČASNOST
Tradice pořádání hornických slavností se v různých 
podobách zachovala dodnes. K  těm největším pat-
ří Hornické slavnosti a Prokopská pouť v Příbrami, 
Havířovské slavnosti v Havířově, Hornické slavnos-
ti v  Karviné a  v  Kladně, Hornická pouť v  Sokolově, 
Hornický den v  Bílině nebo Královské stříbření 
v Kutné hoře. 
V  Krupce se uskutečnily dvě „hornické“ akce s  ná-
zvem Zdař Bůh!, v roce 2017 v kostele sv. Anny a roku 
2019 v parku Herty Lindnerové. 

Lenka Navrátilová

V  červnové Radnici se seznámíme s  hornickými profe-
semi.
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PRAVIDELNÝ ROZHOVOR
S KRUPSKÝM OBČANEM

Speciální rubrika, která nabízí v každém vydání rozhovor s krupským občanem, který se 
například podílí na rozvoji našeho města či svými aktivitami propaguje Krupku v širším 
okolí. Do tohoto projektu se můžete zapojit i vy, naši čtenáři.
Pokud máte tip na občana, se kterým bychom mohli udělat interview, neváhejte nás 
kontaktovat na e-mailu katerina.osvaldova@mukrupka.cz a my se ho pokusíme oslovit.

Jarmila Hejná:        
„Po covidové pauze
se k nám děti opět vracejí.“ 

Kolik dětí aktuálně navštěvuje vaše kroužky a jde jen o děti z Krupky?
Momentálně máme přes 120 dětí ve věku do šesti let a další čtyři stovky žáků 
od 6 do 15 let. Jedná se převážně o děti z Krupky nebo z místního dětského do-
mova, ale dojíždějí k nám i z okolních měst. Navíc máme i několik ukrajinských 
dětí, kterým se také snažíme pomoci a vyhovět jejich potřebám. 

Je těžké s nimi pracovat? Není v komunikaci s nimi jazyková bariéra?
Na  tohle máme docela štěstí. Přijali jsme totiž Ukrajinku Oksanu, která nám 
tady uklízí. Na Ukrajině pracovala jako veterinářka, takže v našem DDM pomáhá 
panu Havránkovi i v péči o zvířátka. A samozřejmě nám pomáhá i s komunikací 
s  dětmi. Ale většinou to ani není potřeba. Možná vás to překvapí, ale spousta 
ukrajinských dětí umí dobře anglicky, což náš personál také. Když už něčemu 
náhodou nerozumíme, ochotně nám to přeloží právě Oksana. Navíc musím říci, 
že se děti opravdu až neuvěřitelně rychle učí, většina z nich už se bez problémů 
dorozumí i česky. 

Vraťme se k činnosti vaší organizace. Co konkrétně dětem nabízíte?
Děláme v podstatě vše, co bychom měli – snažíme se děti vzdělávat v různých 
specifických aktivitách, ať už to jsou sportovní, výtvarné, přírodovědné či tech-
nické obory. Provozujeme různé taneční kroužky, aerobik nebo třeba jógu. Máme 
i kroužek břišních a country tanců. Nechybí ani sportovní kroužky, při kterých 
děti sportují buď přímo u nás v malé tělocvičně, v tělocvičně ZŠ na Maršově ane-
bo hrají sportovní hry venku. 

Kolik kroužků aktuálně dětem a mládeži nabízíte?
Momentálně jich máme něco kolem čtyřiceti a z pestré nabídky si vybere oprav-
du každý. Kromě již zmíněných tanečních a  sportovních provozujeme napří-
klad teraristiku a chovatelský kroužek, keramiku, šachový kroužek a nově jsme 
otevřeli i klub pro maminky s dětmi. V rámci technického klubu provozujeme 
robotiku, 3D tisk, to děti hodně baví. Máme ale i jazykové kroužky – například 
angličtinu a španělštinu. Zajímavý je i kroužek Masterchef junior, který se vě-
nuje vaření. 

To zní lákavě. Je vidět, že vás a váš kolektiv práce s dětmi baví, že?
Samozřejmě, jinak bychom ji nemohli dělat. Máme tady opravdu skladbu lidí, 

Více než pět stovek dětí navštěvuje krupský dům dětí a mládeže 
Cvrček. V kroužcích, ale i na táborech, o ně pečuje celkem osm stá-
lých zaměstnanců v čele s ředitelkou Jarmilou Hejnou, která v or-
ganizaci působí už od roku 1994. „Za nic na světě bych neměnila. 
Hlavně tam ale napište, že pracuji s nejlepším kolektivem na světě,“ 
usmála se při rozhovoru pro měsíčník Radnice. 

kteří dětem rozumí a  chtě-
jí jim pomoci. Ať už mají 
problémy ve  škole nebo 
v  rodinách, snažíme se pro 
ně udělat vše, co je v  na-
šich silách. Připravujeme 
pro ně i různé výlety a také 
příměstské a pobytové tábo-
ry. Dříve jsme jezdili třeba 
i  do  Chorvatska, ale covid 
nám to trochu zazdil. Lidé 
se k  nám začali bát dávat 
děti. Teď už se to ale zase trochu rozjíždí k lepšímu. Pořádáme příměstské tábo-
ry, které děti hodně baví a je o ně velký zájem. Už teď je máme kapacitně zcela 
obsazené. 

Máte i pobytový tábor. Kam jezdíte a jak probíhá?
Už několik let jezdíme do Jílového u Děčína, kde máme skvělé zázemí a děti to 
tam vždy moc baví. Zajímavé je, že o pobytové tábory není u nás velká poptávka. 
Daleko více lidí se nám hlásí na příměstské tábory. Některé děti jsou „mamánko-
vé“, nerady někde spí a bez rodičů jsou úplně nešťastné. Není to tak u všech, ale 
jsou i takové případy. Zatímco my jsme zamlada bojovali, závodili, lezli po stro-
mech a bůh ví co ještě, dnešní děti tohle moc neznají. Více je zajímají počítače 
a mobily. 

Dá se tedy říci, že se vám chování dětí mění před očima? Že dnešní generace nelpí 
tolik na přírodě a dovednostech, ale spíše na technice?
Je to tak. Nedávno jsme v Krupce měli Festival počítačových her, šlo o mládež 
od patnácti let, a můžu vám říct, že tam bylo narváno. Většina dětí je dnes u po-
čítačů, tabletů a  mobilů a  hrají na  nich hry. Samozřejmě je to i  o  tom, jakým 
způsobem je vedou jejich rodiče. Je ale taková doba, že spousta rodičů vyhledává 
druhé zaměstnání, aby nějakým způsobem uživili rodinu. Sociální zázemí těch 
lidí je takové, že nemají dostatek času na děti. Je pro ně snazší jim dát mobil, ať 
se zabaví samy. 

Máte po covidu zkušenost, že by děti chtěly méně sportovat? 
Ano, zvrtlo se to. Jak byly děti doma a  musely se soustředit na  online výuku, 
opravdu hodně zlenivěly, ale už se k nám zase vrací. Na druhou stranu sleduji, 
že u některých, které ve škole s učivem trochu pokulhávaly, a najednou je donu-
tili učit se s počítačem, to vyvolalo větší cílevědomost. Začaly být důslednější 
a víc se věnovat učivu. Spousta dětí se proto ve výuce zlepšila. Naše činnost ale 
rodičům hodně chyběla, vždyť jsme byli rok zavření a rodiče nám psali, kdy už 
konečně otevřeme. Musela to pro ně, ale i pro učitele, být opravdu náročná doba. 
Teď se věci naštěstí vracejí do starých kolejí. 

Úplně všechno ale není růžové, že?
Je pravda, že máme problém s novým nařízením ministerstva školství. Snížili 
úvazky našich pracovníků, což je velký zásek. Bohužel se tato situace týká prak-
ticky všech domů dětí a mládeže v republice a některým z nich hrozí dokonce 
konec činnosti. Někdo totiž vymyslel, že budeme počítat jen unikátní účastníky, 
čímž nám klesl normativ asi o 120 dětí. Některé děti přitom chodí do více krouž-
ků, ale tam už se nám nepočítají a tak dostáváme méně peněz na pracovníky. Pro 
menší domy dětí a mládeže nebo pro ty, které jsou v malých městech, to může 
být likvidační. Reálně hrozí, že personální zabezpečení těchto organizací klesne 
a zbyde tam třeba jen jeden člověk na 400 dětí. Myslím, že by se nad tím měl 
někdo zamyslet. 

Když se bavíme o penězích, jaký je váš roční rozpočet?
Město nám jako zřizovatel dává přes 2 miliony korun a my jsme opravdu rádi, že 
nám takhle pomáhá. Když jsme měli jakýkoliv problém, pokaždé se vše vyřešilo. 
Samozřejmě bychom potřebovali více peněz na opravy, ale chápeme, že v dnešní 
době není jednoduché je sehnat.  /red/





ZA OBSAH INZERCE ZODPOVÍDAJÍ JEJÍ ZADAVATELÉ.

Klub českých turistů Krupka Plán akcí na květen 2023
13.5.2023 Bílina – Radovesická výsypka – Kostomlaty p. M.
 Odjezd vlakem z Bohosudova v 8,09 hod. Délka trasy 11 km. Vede: E. Martínkov
20.5.2023 Roudnice n. L. - Kratochvílova rozhledna - pod Říp, na Říp – Krabčice
 Odjezd autobusem č. 458 z Bohosudova v 8,53 hod.do Ústí n. L.
 Délka trasy: dle dohody. Vede: J. Bohmová
27.5.2023 Česká Kamenice – Turistický festival TURFEST
 Odjezd vlakem z Bohosudova v 7,40 hod. Výběr tras dle nabídky pořadatele.
Délky tras jsou pouze orientační, vedoucí akcí určí optimální trasu dle podmínek. V případě špatných 
povětrnostních podmínek nebo při potížích v dopravě má vedoucí akce právo změnit trasu. Na akcích 
jsou vítáni i nečlenové KČT. Připomínáme, že si můžete vybírat i z akcí uvedených v oblastním kalen-
dáři nebo na internetové adrese www.kctul.cz. Zdrávi došli!

POŘÁDÁ VE SPOLUPRÁCI S MĚSTSKOU KNIHOVNOU 
KRUPKA TÉMATICKOU VÝSTAVU K ROZVOJI ČTENÁŘSKÉ 

PREGRAMOTNOSTI V PŘEDŠKOLNÍM VĚKU 

POD NÁZVEM 

BYLO NEBYLO 
VÝSTAVA SE BUDE KONAT 

V PROSTORÁCH MĚSTSKÉ KNIHOVNY KRUPKA 

od 1. 5. do 31. 5. 2023 

 

NA CO SE MŮŽETE TĚŠIT? 

❖ NA VÝTVARNÉ VYPRÁVĚNÍ VYMYŠLENÝCH PŘÍBĚHŮ  
❖ NA VÝTVARNÉ VYPRÁVĚNÍ K MOTIVAČNÍM PŘÍBĚHŮM 
❖ NA ZDRAVÉ KUCHAŘKY 
❖ NA NAŠÍ NOVOU KNIHU ,,BYLO NEBYLO“ 

❖ NA MALOVANÉ ČTENÍ K VYMYŠLENÝM PŘÍBĚHŮM 
❖ NA PŘÍBĚHY S OTEVŘENÝM KONCEM 
❖ A NA SPOUSTY DALŠÍCH ZAJÍMAVÝCH NÁPADŮ, JAK S DĚTMI 

PRACOVAT A ROZVÍJET ČTENÁŘSKOU PREGRAMOTNOST 
V PŘEDŠKOLNÍM VĚKU 

 

                                 PŘIJĎTE, VŠICHNI JSTE VÍTÁNI     . 

 

  



ZA OBSAH INZERCE ZODPOVÍDAJÍ JEJÍ ZADAVATELÉ.



ZA OBSAH INZERCE ZODPOVÍDAJÍ JEJÍ ZADAVATELÉ.ZA OBSAH INZERCE ZODPOVÍDAJÍ JEJÍ ZADAVATELÉ.

Zde může být váš inzerát
katerina.osvaldova@mukrupka.cz | +420 417 803 130
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Proslavili se u nás i ve světě V. díl
V této rubrice představujeme významné historické osobnosti našeho města, které 
díky svému počínání, objevu nebo práci, proslavily nejen sebe, ale celou Krupku. 
Tento pátý květnový díl bude věnován hned celé řadě osobností. Jsou jimi členové 
sboru dobrovolných hasičů v Krupce.  

Sbor dobrovolných hasičů Krupka
slaví 150. výročí založení
Krupští radní schválili dne 9. května roku 1873 Sta-
novy dobrovolného hasičstva, a protože se nedocho-
val zápis z ustavující schůze, je tento den považován 
za den založení Sboru dobrovolných hasičů Krupka 
(Freiwillige Feuerwehr Graupen). V  době založení 
čítal sbor 68 členů, kteří byli rozděleni do tří základ-
ních hloučků neboli oddílů: lezeckého, vodního pro 
obsluhu stříkačky a  demoličního. Následně vznikl 
ještě oddíl záchranný a  samaritní. Pro český sbor 
dobrovolných hasičů v  Krupce byly odsouhlaseny 
stanovy dne 9. května roku 1945, první ženy vstoupily 
do sboru roku 1949. V průběhu všech těch dlouhých 
let se u dobrovolných hasičů vystřídaly tisíce členů, 
od  dětí po  seniory. Pro mnoho z  nich se působení 
ve sboru stalo celoživotní prací i koníčkem. Krupští 
hasiči zasahovali u  nespočtu požárů, zachraňovali 
životy i  majetek. Pomáhali při povodních i  při bu-
dování města. Družstva mužů i žen se zúčastňovala 
okresních, krajských, celostátních i  mezinárodních 
soutěží v hasičském sportu a to velmi úspěšně, často 
stála „na bedně“ a obsazovala i první místa. Medaile 

vozili i žáci, žákyně, dorostenci a dorostenky. Cvičení 
probíhala na stadionu, kde se také od roku 1965 ko-
nala soutěž v požárním útoku o Krupský pohár. SDH 
Krupka získal za svou činnost spoustu vyznamenání 
a ocenění, k 100. výročí založení i to nejvyšší – Čest-
ný prapor ÚV ČSPO. K praporu přibyly v průběhu let 
i  čestné stuhy. Významných ocenění dosáhli i  jed-
notlivci, někteří obdrželi za  obětavou práci nejen 
Řád sv. Floriána, ale i  titul Zasloužilý hasič. K  oblí-
beným aktivitám sboru patřilo pořádání kulturních 
akcí. Legendárním se stalo stavění a  kácení máje 
před zbrojnicí v Husitské ulici, ale i maškarní průvo-
dy a rambajzy, oslavy Dne dětí, MDŽ i plesy a silve-
strovské oslavy. Členové SDH se podíleli na otevření 
hasičské expozice v  krupském muzeu v  roce 1973 
a v roce 2015 na vzniku a následném fungování nově 
otevřeného hasičského muzea. Zrekonstruovali také 
rekreační objekt ve  Sněžné u  Vlčí hory, kde se pak 
pořádaly dětské letní tábory a pravidelná setkání se 
členy  partnerského sboru ze sousedního  Geisingu, 
s nimiž mnozí navázali kamarádské vztahy.

SDH působí v  Krupce stále, zřizovatelem jednotky, 
která spadá do kategorie JPO V, je město. Kategorie 
V znamená, že zabezpečuje výjezd družstva o zmen-
šeném početním stavu v rámci územní působnosti 
města. 
V článku chybí jména, že? Záměrně. V případě hasi-
čů, z nichž jsem mnohé dobře znala a znám osobně, 
by mě velmi mrzelo, kdybych na  někoho nechtěně 
zapomněla. Všichni mají svá čestná místa na  tab-
lech vystavených v  hasičském muzeu, tam jsou 
ostatně o SDH Krupka veškeré informace, tak se tam 
vypravte, stojí to za to! 

Lenka Navrátilová
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VZPOMÍNKA

Od  30. 3. do  20. 4  2023 se mohli občané zúčastnit 
prostřednictvím aplikace Munipolis ankety na téma 
budoucnosti krupského kina. Na výzvu zveřejněnou 
prostřednictvím Munipolis, Facebooku a  Radnice 
zareagovalo svými odpověďmi 119 respondentů.
Anketa obsahovala pouze jedinou, otevřenou otáz-
ku, jejímž prostřednictvím jsme chtěli od  občanů 
sesbírat co největší množství nápadů.
Nejvíce účastníků ankety (37 %) by si přálo, aby se 
kino proměnilo v  dětský park (hernu, centrum) 
a  velká část by chtěla vedle toho zároveň nějaké 
místo pro posezení rodičů (kavárna, vinárna, restau-
race), přičemž po něčem takovém volalo celkem 21 % 
respondentů.
Pro zachování kina nebo letního kina se vyslovila 
pětina občanů, dalších 11 % navrhlo v prostoru kina 
vybudovat, ale ve  skromnější formě kinokavárny 
nebo minikina.
Objekt kina se také 18 % respondentům jeví vhodný 
pro přebudování na společenské a kulturní centrum 

se sálem, kde by mohlo probíhat divadlo nebo kon-
certy, a 9 % by doporučovalo, aby zde byl prostor pro 
vzdělávání ve formě přednášek, kurzů nebo dílen.
Pokud jde o venkovní prostor, kromě letního kina by 
se nejvíce účastníkům ankety líbilo jeho využití pro 
venkovní dětské nebo workoutové hřiště, sportoviš-
tě, lanové centrum či minigolf.
Dalšími nápady byly: prostor pro výstavy, galerie, 
stálá expozice, muzeum kinematografie, venkovní 
prostor pro koncerty, ordinace, zdravotní centrum, 
veřejné toalety, klub seniorů a  dětí, fitness, posi-
lovna, dámské fitness, bowling, učebny, zkušebny 
ZUŠ, bydlení, knihovna, lezecká stěna, zkrášlovací 
centrum, jump aréna, zeleň, tržnice, obchodní cen-
trum, parkoviště, relaxační bazén, bazén pro bato-
lata, wellness, venkovní brouzdálko, pošta partner, 
bingo, klub pro mládež, dobrovolnické centrum, 
nízkoprahové centrum, poradna nebo nějaké služby 
pro občany, coworkingový prostor, veřejná soutěž 
na využití, prodej.

Vzpomínka na pana ředitele
Dne 3. 5. před 100 lety se narodil pan Otakar Mottl, dlouholetý ředitel Masarykovy základní školy. Myslíme, 
že existuje ještě hodně pamětníků, především bývalých žáků, kteří s námi budou souhlasit, že byl výjimečná 
osobnost mezi řediteli krupských škol. Byl laskavý, ale také nekompromisní. Vymykal se představám o dů-

stojném řediteli školy (viz obrázek 
dopravního prostředku, kterým 
do školy jezdil a mnohé z nás často 
cestou nabral, ale také díky legrác-
kám, které pro nás rád vymýšlel 
a spolu s námi se radoval, když nás 
takzvaně „dostal“).
Přesto důstojný byl. Ač bohém, skvě-
lý malíř. 
Nás pamětníků z  Masarykovy zá-
kladní školy už mnoho není, ale 
vzpomínáme stále, protože roky 
strávené pod jeho vedením jsou ne-
zapomenutelné. 

Karla Pašková, Hana Havlíková

Postarám se o Vás
S odbornou péčí a přátelským přístupem 
pomáhám rodinám a firmám v oblasti pojištění 
a spoření.

Helena Ludvíková
Koněvova 109, 41741 Krupka
607 515 293
helena.ludvikova@iallianz.cz

Moje
Auto

Můj
Domov

Životní
pojištění

Cestovní
pojištění

Penzijní
spoření

Prodej slepiček
Červený Hrádek prodává slepičky typu 

Tetra hnědá, Dominant všechny barvy, 
Green Shell - typu Araukana

 a Dark Shell - typu Maranska. 
cena od 249 Kč/ks

Prodej: 20. 5. a 17. 6. 2023
Krupka - Mírové náměstí - 12.30 hod.

Výkup králičích kožek
– cena dle poptávky.

doprava 189 Kč za celý nákup,
doporučujeme objednávat!
Info: Po-Pá 9.00-16.00 hod.

Tel.: 601 576 270, 728 605 840
www.drubezcervenyhradek.cz

Dne 26. dubna 2023 to bylo již 5 let, co zemřel můj 
manžel MUDr. Jaroslav Vacek.

Kdo jste ho znali a měli rádi, věnujte mu tichou 
vzpomínku. Stále vzpomíná manželka, dcera a syn 

s rodinami. 

Dne 10. května 2023 uběhnou. roky bez naší 
milované maminky, manželky, babičky, paní 

Mileny Kysilkové. 
Tímto chceme uctít její památku. 

Vzpomíná manžel Václav s rodinou.

Dne 24. května 2023 uplyne 13 let, co nás navždy 
opustil pan Vladimír Strach. 

Věnujte mu tichou vzpomínku. 
Stále vzpomíná dcera Marcela s manželem Ivem 

a synem Jaroslavem. 

Dne 28. května 2023 uplyne rok, co nám navždy 
odešel milovaný manžel, tatínek a dědeček, 

pan Jaroslav Dudek. 
Bolest nechce odejít, 

jen se vzpomínkou musíme dále žít. 

Dne 15. května 2008 nás navždy opustil milovaný 
tatínek, dědeček, pradědeček, pan Ivo Chadima. 

Děkujeme těm, kdo ho znali, za tichou vzpomínku. 
Manželka, děti, vnoučata, pravnoučata 

a ostatní příbuzní.

Dne 27. května 2023 uplyne 15 let od úmrtí 
pana Jaroslava Tichého.

„Kdy ústa jeho milá, nám sbohem dáti nestačila.“
Zbyly nám jen vzpomínky a žal.

Manželka Anna. Děti Iveta, Jaroslav a Anna 
s rodinami. Vzpomeňte s námi. 

Vyhodnocení ankety Krupské kino a jeho budoucí využití
Děkujeme všem účastníkům ankety a  občanům 
přejeme, ať jim objekt kina slouží v budoucnu k co 
největší spokojenosti a pro rozpočet města je co nej-
menší újmou, třeba i přínosem.

Roman Zima, vedoucí odboru kancelář starosty
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Co čas vzal aneb Co v Krupce bylo a už není  

Spartakiáda
Po vzoru Všesokolských sletů se v socialistickém 
Československu v  letech 1955 až 1985 konalo 
hromadné veřejné cvičení zvané Spartakiáda. 
Příprava trvala vždy 5 let, musely se složit sklad-

by pro všechny kategorie, vymyslet choreografie 
a úbory. Statisíce cvičenců pak, většinou ve vol-
ném čase, hodiny a hodiny trénovalo svá vystou-
pení. Často se cvičilo s  různými pomůckami, 

jhprague69krupka_oficialni Petrapospisil

Krupka očima sociálních sítíINSTAGRAM
Chceš zde svou fotku? Taguj nás na facebooku a instagramu: #krupkazije

Brána borců, 1980

Diváci, 1985

Rodiče a děti, 1980

kužely, míči, kruhy, stuhami, šátky nebo barevný-
mi podložkami. V květnu se pak každý pátý rok 
zahajovala spartakiáda okrskovými koly, násle-
dovala vystoupení okresní a  krajská. Vrcholem 
bylo celostátní představení vybraných cvičenců 
v  Praze na  Strahově. Legendárními se staly se-
stavy vojáků, kteří měli v  choreografii náročné 
akrobatické prvky. Na fotografiích je spartakiáda 
na stadionu v Krupce v květnu 1975, 1980 a 1985.      

Lenka Navrátilová

 Vojáci, 1975

Ženy, 1980 Dorostenky, 1985Starší žákyně Poupata, 1985

Učňovská mládež, 1980
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Ukliďme Česko
Dne 1. 4. 2023 jsem uspořádala úklidovou akci 
v rámci celorepublikového projektu „Ukliďme Čes-
ko“. Uklízeli jsme v okolí bohosudovského vlakové-
ho nádraží a v Nových Modlanech. 
Vloni jsme se do úklidu pustili ve dvou s mým mu-
žem a letos nás bylo celkem deset včetně tří dětí. Bo-
hužel více dobrovolníků se k nám nepřidalo.
I přesto jsme byli velmi úspěšní! Odpad jsme sbírali 
4 hodiny a za tu dobu jsme naplnili 26 pytlů směs-
ného odpadu a  k  tomu hromadu dalšího nepořád-
ku, který se zkrátka do pytlů nevešel. Mezi nalezené 
kuriozity patřil například kočárek, slunečník, fén, 
fotoaparát, spodní prádlo dámské i  pánské, desky 
vinylové podlahy, pneumatiky a dokonce i celá kola.
Velmi děkuji všem, kteří se k nám přidali a přiložili 
ruku k  dílu. Myslím, že si zdejší příroda velmi od-
dychla a pevně věřím, že těch, kteří po sobě v přírodě 
odpadky zanechávají, nebo je volně odhazují, bude 
v budoucnu jen a jen ubývat. 

Michaela Lachmanová, Nové Modlany

O předposledním víkendu v dubnu uspořádal RMK 
Krupka krajská kola mládeže v klasických kategori-
ích S3A padák a S6A streamer (klasické disciplíny) 
a  velké rakety. Akce se zúčastnily děti z  Chlumce, 
Mostu, Teplic a  Krupky. Létali jsme ještě na  Srbic-
kém pahorku a za krásného počasí.

Nadílka od velikonoč-
ního zajíčka
Kraslice, mazance, jidáše, pomlázka. To vše k veliko-
nočním svátků neodmyslitelně patří. Všechny děti 
ale čekají, až dorazí velikonoční zajíček s nadílkou. 
Nejlépe čoko vajíček :-)
Zajíček je v  bibli symbolem skromnosti, pokory 
a chudoby. Na mnoha obrazech mívá Panna Marie 
u  nohou bílého zajíčka. Velikonoční zajíček, kte-
rý schovává dětem v  zahradě velikonoční vajíčka, 
k nám doputoval z Německa. Tradice zřejmě vznikla 
i proto, že se zajíci na jaře při hledání potravy zatou-
lali až do blízkosti lidských příbytků.
I  naše děti ze třídy Sluníček jednoho zajíčka při 
jarní vycházce objevily. Připravila ho pro ně paní 
Hýlová. A nechyběla samozřejmě ani ta čokoládová 
vajíčka. A tak kromě počasí byly letošní velikonoce 
dokonalé.

Děti a paní učitelky z MŠ PASTELKA 
při ZŠ Teplická 400

Jak jsme slavili
Den Země
Dne 22. dubna – to je svátek naší Země, planety, kte-
rá jediná ze všech planet sluneční soustavy umož-
ňuje existenci života. My lidé jsme si dlouhou dobu 
mysleli, že bohatství planety je tady jenom pro nás 
a že je nevyčerpatelné. Dnes už dobře víme, že tomu 
tak není!
Tím, že škodíme přírodě, škodíme vlastně sami 
sobě. Den Země je vhodnou příležitostí pro nás pro 
všechny, abychom se nad těmito věcmi zamysleli, 
abychom si o  tom třeba společně popovídali, aby-
chom dětem vysvětlili některé vztahy a souvislosti, 
a aby se každý z nás snažil udělat nějakou, byť drob-
nou věc.
My jsme se s dětmi rozhodli uklidit a vyčistit malý 
kousek přírody, kam si společně a  pravidelně cho-
díme hrát. Slíbili jsme si, že odpadky budeme dávat 
vždy jen do koše a že se v přírodě budeme chovat tak, 
jako bychom byli na návštěvě. Věříme, že tak bude-
me dobrým příkladem i pro ostatní.

Děti a paní učitelky z MŠ PASTELKA 
při ZŠ Teplická 400

MŠ Sluníčko
uklízela Česko
V pondělí 3. dubna se naše mateřská škola připojila 
k tisíci dobrovolníkům při akci Ukliďme Česko 2023. 
Letošním záměrem byl úklid okolí MŠ Soběchleby, 
MŠ Dukelských hrdinů a  Základní školy a  Střední 
školy Krupka, Karla Čapka. Mladší děti pomáhaly 
s úklidem školní zahrady, starší děti se vrhly na sběr 
odpadků v blízkém lesoparku, v lese za školou a také 
uklidily okolí hřiště v sídlišti Maršov. Společně jsme 
opět nasbírali několik kilogramů odpadků. Nechá-
pali jsme, jak je možné, že uprostřed lesa ležela 
pneumatika, na břehu potoka plno plastových lahví 
a všude bylo plno odhozených papírů a nedopalků 
od  cigaret. S  dětmi jsme nejen uklízely, ale i  poví-
daly a  vysvětlovaly, učily se vnímat krásu přírody, 
našeho města a  jeho okolí. Děti získaly povědomí 
o ochraně životního prostředí a odpovědnosti za dů-
sledky svého chování ve vztahu k přírodě. Protože: 
„Kdo uklízel, neznečistí“. A u dětí to platí dvojnásob.
Za pomoc s likvidací odpadu děkujeme MÚ Krupka, 
odboru správy města.

Eva Kyjovská a Martina Hissenová, 
MŠ Sluníčko Krupka, Kollárova 597

Vyhlášení se konalo v RMK Krupka:
S3A – 1. Daniel Pavka, 2. Rosálka Pavková, 3. Jan Var-
mus a Milan Tomáš
S6A – 1. Daniel Pavka, 2. Rosálka Pavková, 3. Sebas-
tian Kopáček
Velké rakety – 1. Rosálka Pavková, 2. Daniel Pavka, 
3. Václav Venitz
V celkovém pořadí se absolutním vítězem stal Da-
niel Pavka, 2. Rosálka Pavková, 3. Jakub Krejdl.
Poděkování patří všem závodníkům, pořadatelům, 
rozhodčím i divákům. Raketový víkend v Krupce se 
vydařil. Věra Pavková

Krajské kolo mládeže v raketovém modelářství
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Karate klub Krupka
Dne 27. 3. 2023 zasedala Rada reprezentace Českého svazu Karate, aby dala do-
hromady výběr reprezentace České republiky pro rok 2023. 
Do České reprezentace byl vybrán člen Karate Klubu Krupka Michal Ondráček, 
který bude zastupovat Českou republiku v kumite (v zápase) na oficiálních mezi-
národních soutěžích pořádaných Světovou organizací Karate (WKF).
Michal Ondráček je 19letý mladík, který je členem Karate klubu Krupka od roku 
2017 a  karate se věnuje od  roku 2010. V  současné době je držitelem hnědého 
pásu (1. Kyu).
Karate klub Krupka je jedním z nejstarších oddílů v České republice. Byl založen 
v roce 1975 panem Miroslavem Hankem. Pod vedením současných trenérů Mar-
tina Kulíka a Jiřího Kulíka vychoval spousty skvělých karatistů, kteří se umisťují 
na předních příčkách českého i světového karate a zapisují se tlustým písmem 
do tohoto sportu. 
Michalu Ondráčkovi držíme palce v další cestě karate.

 Karate klub Krupka

Ptačí oblast Východní Krušné hory se nachází v se-
verozápadních Čechách, mezi obcemi Tisá, Telni-
ce, Mikulov a  Klíny. Dotčeným územím je i  město 
Krupka, konkrétně jeho tři katastrální území, tj. Foj-
tovice u Krupky, Habartice u Krupky, Horní Krupka. 
Ptačí oblast tvoří rozsáhlý celek, který se rozprostírá 
podél státní hranice s Německem a je dlouhý 40 km, 
v nejširším místě je široký 9 km. Předmětem ochra-
ny ptačí oblasti je tetřívek obecný (Tetrao tetrix) 
a jeho biotop. V ptačí oblasti Východní Krušné hory 
se vyskytuje dalších 11 druhů z  přílohy I  směrnice 
o ptácích, mj. také sova pálená (Tyto alba). 
Sova pálená patří mezi zvláště chráněné druhy v ka-
tegorii silně ohrožené. I když je rozšířena kosmopo-
litně (vyskytuje se téměř na  všech kontinentech), 
početnost jejích populací dlouhodobě klesá. Hlav-
ní příčinou úbytku sovy pálené jsou zřejmě změny 
v kulturní zemědělské krajině, vedoucí k nedostat-
ku vhodných hnízdišť a potravy. V minulosti obýva-
la sova pálená dutiny stromů a skal, postupně si ob-
líbila stavby. Dříve nejčastěji hnízdila v sakrálních 
stavbách, v poslední době drtivá většina hnízdních 
párů využívá instalované budky v zemědělských ob-
jektech (stodoly, farmy, sklady). Od  90. let 20. stol. 
bylo instalováno mnoho budek zejména do hospo-
dářských objektů, některé z  nich jsou pravidelně 
obsazovány. Potravu sovy pálené tvoří především 
drobní savci, v době gradace to pak je zejména hra-
boš polní. Celková početnost sovy pálené na území 
ČR se těžko odhaduje a podléhá velkým výkyvům, je 
udávána cca v rozmezí 150–450 hnízdních párů. 
Do  31. 12. 2031, na  základě rozhodnutí Krajského 
úřadu Ústeckého kraje o povolení výjimky ze záka-
zů pro zvláště chráněný druh živočicha dle zákona 
č. 114/1992 Sb., o  ochraně přírody a  krajiny, v  plat-
ném znění, bude prováděn monitoring, vyhledávání 
hnízd, kontrola, údržba, čištění hnízd a  hnízdních 
budek, v  případě potřeby přemístění budek, budo-

Duben, měsíc her a příprav
Duben jsme s dětmi v NZDM Želváček zahájili Ve-
likonocemi. Společně jsme probírali jejich význam, 
tradice a  jak je vlastně děti s  rodinami oslavují. 
Pracovnice také pro děti, docházející do  Želváčku, 
uspořádaly hledání zajíčkova pokladu. Děti při této 
hře musely odpovídat na  otázky zaměřené na  jaro 
a  Velikonoce, za  správnou odpověď pak obdržely 
kousek mapy, kterou následně poskládaly a zjistily 
tak, kde se poklad ukrývá. Poklad si pak spravedli-
vě rozdělily a každý dostal za účast ve hře drobnou 
odměnu ve formě plyšové hračky a sladkostí. Hra se 
natolik líbila, že naše děti doufají v  její brzké opa-
kování. Po velikonočním veselí jsme se s dětmi za-
čali připravovat na  nadcházející pálení čarodějnic. 
Každý si tak mohl vyrobit vlastní malou čarodějnici, 
kterou si mohl odnést domů, a společně jsme vyro-
bili velkou čarodějnici, kterou jsme upálili na hra-
nici. Během pálení si děti také opekly s pracovnice-
mi oblíbené pochutiny a  zahrály různé hry. Pálení 
jsme si všichni užili a již teď se těšíme na příští rok. 
Nyní už máme dubnové oslavy za sebou a pomalu se 
připravujeme na  den dětí, který v  NZDM Želváček 
tradičně pořádáme. Jako vždy se i na  letošním dni 

dětí mohou naše děti těšit na různé soutěže, drobné 
odměny a pohoštění. Pro bližší informace ohledně 
programu neváhejte sledovat naši stránku Želváček 
Krupka na  Facebooku, kde se můžete informovat 
nejen o  pořádaných akcích, ale také o  běžném tý-
denním programu, který pro děti plánujeme.

Za Nízkoprahové zařízení pro děti
a mládež Želváček Barbora Beštová

Jarní hry seniorů z Krupky
Tak jako každý rok tak i letos bylo dne 25. dubna 2023 pro seniory z Krupky a oby-
vatele DPS v Dlouhé ulici připraveno soutěžní odpoledne. Každý si mohl ověřit 
svoji zručnost i  rychlost v sestavování puzzlí, předvést pantomimou povolání, 
uhodnout hodnotu mincí, házet šipky na terč nebo přebírat fazole a čočku, nebo 
dokázat i svoji zručnost v prostorové orientaci a navlékání korálků. Celkem bylo 
devět disciplín. Z přítomných 30 osob se soutěže zúčastnilo 8 seniorek ve třech 
družstvech. Velké poděkování patří zaměstnankyním v Infocentru MÚ, které pro 
nás připravily upomínkové předměty města Krupky a  tak nejen vítězná druž-
stva, ale i všichni přítomní byli odměněni hezkými cenami. Děkujeme všem pří-
tomným za účast a především starostovi panu Kuzmovi a místostarostkyni paní 
Bačové, že přijali naše pozvání a seznámili se s naší aktivitou pro seniory a také 
si zkusili některé disciplíny.
Soutěžní odpoledne proběhlo ke spokojenosti všech přítomných a poděkování 
za přípravu všech disciplín a pohoštění patří všem aktivním členkám výtvarné-
ho kroužku a zaměstnankyním v klubu seniorů DPS 

Členky klubu seniorů v DPS

Monitoring sovy pálené na území obce Krupka
vání nových hnízdních příležitostí, zabezpečení 
ohrožených hnízd. Ve  výjimečných případech pak 
odebrání hendikepovaných mláďat, která by jinak 
nepřežila, z  hnízd a  jejich přiložení do  náhradní-
ho hnízda sovy pálené v přírodě nebo v záchranné 
stanici. Dále je záměrem pořizovat foto a video do-
kumentaci hnízdění, sledování průběhu hnízdění 
a  jeho úspěšnost, kroužkování mláďat i  dospělých 
jedinců, telemetrické sledování. Monitoring hníz-
dění sovy pálené a  jejich kroužkování umožní zís-

kat další informace o  výskytu, struktuře populace, 
hnízdních a loveckých zvyklostech a dalších fakto-
rech, důležitých pro jejich lepší poznání a ochranu. 
Čištění, údržba a zabezpečení hnízdních budek pro-
ti predátorům má přímý pozitivní vliv na úspěšnost 
hnízdění. Povolovaná činnost může pomoci k lepší 
ochraně sov pálených, a  zachování tohoto druhu 
na území Ptačí oblasti Východní Krušné hory.

Radka Jíchová, vedoucí odboru
územního plánování a stavebního řádu
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#krupkazije

22. 5. od 17 hodin 
Májový koncert
KC Olympie Krupka
Vstupné zdarma

1. 6. od 14 hodin 
Dětský den
MC Koloseum Krupka,
park Herty Lindnerové
Vstupné zdarma

červen–srpen od 18 hodin 

Krupské hudební léto 2023
hudební večery k tanci a poslechu 
MC Koloseum Krupka, Country klub Krupka,
restaurace Na Střelnici Krupka
Podrobný rozpis hudebních vystoupení 
uvnitř vydání
Vstupné zdarma

20. 5. od 9.30 hodin  

Naučný den po stopách 
našich předků
Venkovní areál KC Olympie Krupka
Vstupné zdarma  


